



2024

52ND NATIONALS / 52^E NATIONAUX

THE NATIONALS

MUSICFEST CANADA

FINALES NATIONALES

IN PARTNERSHIP WITH - EN PARTENARIAT AVEC



NATIONAL ARTS CENTRE
CENTRE NATIONAL DES ARTS

Canada is our stage. Le Canada en scène.

Hosted by the University of Toronto Faculty of Music



UNIVERSITY OF TORONTO
FACULTY OF MUSIC

MusicFest would like to welcome the University of Toronto Faculty of Music as a major sponsor of MusicFest Canada. All concert band and orchestra adjudicated performances will take place in and be streamed from the MacMillan Theatre. Adjudicated Jazz performances will take place in Walter Hall, and the Honour Ensembles will rehearse at the Edward Johnson Building and at 90 Wellesley. Many thanks to Dr. Gillian MacKay for helping make this a reality.

MusicFest souhaite la plus cordiale des bienvenues à la faculté de musique de l'université de Toronto, à titre de commanditaire principal de MusicFest Canada. Durant le festival de mai 2024, toutes les prestations devant juges, d'harmonies et d'orchestres à cordes participants, se dérouleront et seront diffusées en provenance du théâtre MacMillan. Chaque prestation d'ensemble de jazz aura lieu au Walter Hall et les répétitions d'ensemble d'honneur de MusicFest Canada auront lieu à l'édifice Edward Johnson et à l'adresse 90 Wellesley. Nos sincères remerciements à Dr. Gillian MacKay pour son aide précieuse.



Dr. Cynthia Johnston-Turner



Penderecki String Quartet



Dr. Gillian MacKay



Kelsley Grant



Neil Yorke-Slader

JAZZ DIVISION APPOINTMENT

After 13 years, Neil Yorke-Slader is retiring as Chair of the Instrumental Jazz Division. We welcome renowned trombonist, educator, composer and arranger Kelsley Grant to the role. Kelsley has performed with Maynard Ferguson, Aretha Franklin, Michael Buble, and Maria Schneider. Kelsley has served as a faculty member at McGill University, University of Montreal and University of Toronto. Currently, he is the Program Coordinator of the Certificate program at Humber College.

Neil Yorke-Slader prend sa retraite, après 13 années de service, en tant que directeur de la division d'ensembles de jazz de MusicFest Canada. Nous accueillons son remplaçant, Kelsley Grant, tromboniste, compositeur, arrangeur et éducateur musical de renommée internationale. Kelsley a joué en compagnie d'artistes célèbres tels Maynard Ferguson, Aretha Franklin, Michael Buble, et Maria Schneider. Il a également servi comme membre de facultés aux universités McGill, de Montréal et de Toronto. Il agit présentement comme coordinateur du programme de certificat à Humber College.



LAURIER HONOUR STRING ORCHESTRA

We are excited to announce that Wilfrid Laurier University will be the sponsor of our honour orchestra. Our appreciation goes to Dr. Cynthia Johnston-Turner, Dean of Music at Laurier for championing this sponsorship. This year's Laurier Honour String Orchestra will feature instruction from and performance with the Penderecki String Quartet.

C'est avec joie que nous annonçons le soutien financier de l'orchestre à cordes d'honneur de MusicFest Canada, par l'université Wilfrid Laurier. Remerciements particuliers à Dr. Cynthia Johnston-Turner, doyenne de la faculté de musique de Laurier, pour cette contribution. Cette année, L'orchestre à cordes Laurier bénéficiera du soutien des membres du quatuor à cordes Penderecki, comme instructeurs-maître et participants au récital annuel de l'orchestre.

HOW TO QUALIFY TO ATTEND MUSICFEST

MusicFest Canada "The Nationals" is an invitation-only Festival. Ensembles must qualify by attending an Affiliated Festival or by submitting a recording for consideration. Official Invitations are valid for the 2023 Festival and the 2024 Festival. Groups with an Official Invitation may also participate virtually through our online system. Ensembles participating through recordings will receive adjudications, their performances streamed as part of the Festival, and will receive a 1-hour online clinic.

Les nationales de MusicFest Canada est un festival sur invitation seulement. Chaque ensemble doit se qualifier pour y participer, en donnant une prestation devant juges à un des festivals régionaux affiliés, ou en soumettant un enregistrement vidéo. Les invitations officielles sont valides pour les nationales de 2023 et 2024. Chaque ensemble invité peuvent également y participer en ligne. Pour cette option pré-enregistrée, chaque prestation sera évaluée devant juges, retransmise en ligne durant le festival et l'ensemble pourra bénéficier d'une clinique de perfectionnement en ligne, d'une durée d'une heure.



CHENGDU, CHINA

MusicFest Canada's reach and impact is worldwide! Eighteen instrumental and choral ensembles from Chengdu, China participated in our 2023 Recording Festival. Next year we will be hosting a number of Chinese ensembles in Toronto.

L'impact de MusicFest Canada se répand au-delà de nos frontières canadiennes! 18 ensembles musicaux provenant de la province de Chengdu, en Chine, ont pu participer en ligne l'année dernière. Certains de ces ensembles participeront à Musicfest 2024, sur place, à Toronto.

From left: **Alex Mao, Director, UASK Education** and **Rudy Gao, Chair, Canada-China Culture Development Association**

DENIS WICK, LONDON ALUMNUS



Tommy Vo

Tommy Vo, an alumnus from the Denis Wick Canadian Wind Orchestra recently completed his DMA in Euphonium Performance at the University of North Texas. Tommy is presently performing with the Ceremonial Guard in Ottawa. Our thanks to Stephen Wick and Denis Wick, London for their ongoing support of MusicFest Canada and our congratulations to Tommy!

Tommy Vo, ancien membre du Denis Wick Canadian Wind Orchestra a récemment complété son doctorat en performance à l'euphonium de l'université North Texas. Tommy est actuellement membre de la garde canadienne de cérémonie. Nos remerciements à Stephen Wick et Denis Wick, Londres pour leur soutien continu à MusicFest Canada et nos félicitations à Tommy!



SOHO Sound

CANADIAN JUNIOR

HONOUR BAND PROJECT

Darryl and Cheryl Ferguson



We are delighted to announce that Soho Sound is now the national sponsor of the Junior Honour Band Project. Soho sound is the world leader providing headphones, earbuds and related products serving the educational community. It is a perfect fit for the virtual honour band project. Cheryl and Darryl Ferguson from Winnipeg, Manitoba will again direct and organize the Musicfest Canada virtual Canadian Junior Honour Band Project. The project focuses on developing young musicians this year in Grades 6-9. Last year's 75 piece virtual band performed on Music Monday. Each band member participated in online sectionals and master classes prior to their national streamed performance. For more information and to apply go to <https://musicfest.ca/national-honour-ensembles/canadian-junior-honour-band/>

C'est avec grand plaisir que nous annonçons le nouveau partenaire financier du projet MusicFest Junior Honour Band: Soho Sound, faisant figure de proie dans le domaine de l'audio, fournissant écouteur audio pour la communauté de l'éducation. Ce nouveau partenariat cadre parfaitement avec le développement de ce projet d'harmonie virtuelle. Une fois de plus pour l'année 2024, Cheryl et Darryl Ferguson, de Winnipeg au Manitoba, auront la charge de diriger et organiser l'ensemble d'honneur Canadian Honour Junior Band de MusicFest Canada. Ce programme vise à développer des jeunes musiciens âgés de 11 à 14 ans (sixième année au niveau secondaire deux). Le CHJB s'est produit en récital, lors des festivités en ligne des Lundi en Musique (CEM) en mai dernier. Chaque membre du CHJB a pu participer à des répétitions de section et ateliers de maître en préparation pour l'événement. Pour de plus amples renseignements à ce sujet, ou pour soumettre une demande de participation, suivre le lien: <https://musicfest.ca/national-honour-ensembles/canadian-junior-honour-band/>

NANCY HOWARD VOLUNTEER AWARD

After over 45 years volunteering, Nancy Howard is retiring as MusicFest's Registration Director. In her honour, MusicFest has established the "Nancy Howard Volunteer Award", a prestigious accolade presented to one individual each year who has demonstrated exceptional dedication, enthusiasm, and a genuine passion for contributing to the success and vibrancy of MusicFest.



Nancy Howard

Après 45 ans comme bénévole, Nancy Howard prend sa retraite à titre de directrice des inscriptions. En son honneur, MusicFest a créé le "Nancy Howard Volunteer Award", un prix prestigieux, présenté annuellement à un de nos bénévoles démontrant une dévotion exceptionnelle à la cause, enthousiasme, et une passion pour contribuer au succès de MusicFest Canada.

PAYPAL GIVING FUND CANADA

As a Canadian charitable organization, MusicFest Canada is a registered recipient of the PayPal Giving Fund. PayPal Giving Fund Canada doesn't charge charities or donors any fees for their services. We encourage you to support MusicFest through this method and to encourage others to do so by going to <https://www.paypal.com/ca/fundraiser/hub>.

En tant qu'organisme canadien de bienfaisance, MusicFest Canada est enregistré comme participant au Canadian Paypal Giving Fund. Cette organisation n'impose aucun frais de service à de tels organismes. Nous vous encourageons à donner à ce fond en suivant le lien: <https://www.paypal.com/ca/fundraiser/hub>.



Professor William Thomas



Dr. Noam Lemish

YORK UNIVERSITY NATIONAL YOUTH JAZZ COMBO

We are excited to announce that York University will be the sponsor of our honour jazz combo. Our thanks to Professor William Thomas for facilitating this new partnership. This year's York University National Youth Jazz Combo will feature instruction from Dr. Noam Lemish.

C'est avec grand plaisir que nous annonçons le parrainage de l'ensemble d'honneur Jazz Combo par l'université York. Nos remerciements au professeur William Thomas pour faciliter ce nouveau parrainage. Cette année, le York University National Youth Jazz Combo sera dirigé par le docteur Noam Lemish.

TORONTO YOUTH WIND ORCHESTRA

The Toronto Youth Wind Orchestra (Colin Clarke, director) will perform a concert on Wednesday, May 15. The band has performed featured concerts all over the world including Shanghai China, Buñol, Spain, and most recently Carnegie Hall in New York.

Un récital sera donné par le Toronto Youth Wind Orchestra sous la direction de Colin Clarke, le mercredi, 15 mai. Cet ensemble s'est produit partout dans le monde, tels Shanghai en Chine, Buñol en Espagne, et tout récemment à Carnegie Hall à New York.



Colin Clarke



From left: Jim Howard, Kim Vrieling, Colleen Oakleaf and Neil Yorke-Slader.

COLLEEN OAKLEAF 20-YEAR VOLUNTEER AWARD

At the 2023 MusicFest Nationals, Colleen Oakleaf was presented with our 20-year Volunteer Award for her 20 years of service to the Production Team. Colleen has been a dedicated volunteer, serving as Stage Manager on the Concert Band stage for almost a decade and most recently as our Operations Manager. Thank you Colleen for all you have done to help make MusicFest Canada happen!

Durant les nationales 2023 de MusicFest Canada, Colleen Oakleaf a reçu une plaque commémorative pour ses vingt ans de loyaux services au sein de l'équipe de production. Elle a oeuvré en tant que responsable de la régie de la scène des harmonies et orchestres à cordes de MusicFest Canada, et tout récemment comme directrice d'opérations. Nos remerciements à Colleen pour sa dévotion à transformer le rêve MusicFest en réalité!

CONCERT BAND REQUIREMENTS

When preparing for MusicFest Nationals in the Concert Band Division, please take note of the following:

1. You must perform three pieces. If your pieces are longer than the 30-minute allotted time on stage, please contact sharon.fitzsimmins@musicfest.ca for direction.
2. Choose one piece at your level from the Concert Band Syllabus 2024.
3. Choose one piece written by a Canadian composer. If it is on the syllabus, you have taken care of 2 requirements.
4. Make sure you have four original copies of the scores that are not on the syllabus for the adjudicators. Photocopies are acceptable if permission is given by the publisher.
5. If you want to substitute a piece for a syllabus piece, send your request to sharon.fitzsimmins@musicfest.ca

Quant à la préparation pour participer à MusicFest, division des harmonies, veuillez considérer la marche à suivre, telle que décrite ci-dessous:

1. La prestation devant juges doit inclure trois pièces ne dépassant pas les 30 minutes de scène réglementaires. SVP contacter sharon.fitzsimmins@musicfest.ca pour plus détails.
2. Une des trois pièces doit figurer sur la liste du syllabus de MusicFest 2024.
3. Une des trois pièces doit être une oeuvre canadienne (cette pièce peut également être celle provenant du syllabus).
4. S'assurer de fournir 4 copies originales de la partition du directeur pour chacune des pièces ne figurant pas dans le syllabus de MusicFest Canada 2024. Les photocopies ne sont autorisées que si elles sont permises par l'éditeur.
5. Pour toutes demandes de remplacement de pièces de syllabus par une autre pièce, veuillez communiquer avec sharon.fitzsimmins@musicfest.ca.

SHADOW AN ADJUDICATOR PROGRAM

The Concert Band Division is offering a Professional Development program for band directors wishing to develop adjudication skills. Educators will follow and talk to an adjudicator for a morning or afternoon to see how they come to a decision about rating and working with an ensemble in a clinic. Contact sharon.fitzsimmins@musicfest.ca if interested in this educational opportunity.

Une fois de plus cette année, la division des harmonies de MusicFest Canada offre un programme de perfectionnement pour directeurs d'harmonie, désireux d'améliorer leur compétences en matière d'évaluation d'ensemble. Chaque candidat pourra suivre l'un des juges de MusicFest, et discuter des critères d'évaluation approprié d'une prestation devant juges, et des qualités d'une clinique de perfectionnement de haut niveau. Pour plus de détails, veuillez communiquer par courriel avec Sharon Fitzsimmins à sharon.fitzsimmins@musicfest.ca.

CONN-SELMER CENTERSTAGE JAZZ BAND

Revisions have been made to the application process for the Conn-Selmer Centerstage Jazz Band. Alternative audition requirements have been created for non-improvising trombonists and lead trumpet players. Check out the [musicfest.ca](http://www.musicfest.ca) website for details.

Des changements ont été apportés au processus de demande d'application comme membre du Conn-Selmer Centerstage Jazz Band, dans le but de subvenir aux besoins de trombonistes non-improvisant(e)s et trompettistes principaux de haut registre (lead). SVP, suivre le lien www.musicfest.ca pour plus de détails.



CARN DAVIDSON 9

The Toronto Musicians' Association, Local 149 will be sponsoring the Carn Davidson 9 featuring Tara Davidson and William Carn on Monday, May 13 at U of T Walter Hall. Our appreciation to Andy Morris, President of TMA 149 for making this performance possible.

Parrainé par le Toronto Musicians' Association, chapitre 149, un récital sera donné par l'ensemble Carn Davidson 9, mettant en vedette Tara Davidson et William Carn, lundi, 13 mai, à la salle Walter Hall de l'université de Toronto. Nos remerciements particuliers à Andy Morris, président du TMA 149, pour son soutien quant à la réalisation de ce concert.

CD9 is... / CD9 se compose de:

Tara Davidson - co-leader, alto saxophone, composer & arranger/Co-chef d'orchestre, saxophone alto, compositeur et arrangeur

William Carn - co-leader, trombone, composer & arranger/Co-chef d'orchestre, trombone, compositeur et arrangeur

Kelly Jefferson - tenor saxophone\saxophone ténor

Shirantha Beddage - baritone saxophone/saxophone baryton

Jason Logue - trumpet/trompette

Kevin Turcotte - trumpet/Trompette

Christian Overton - bass trombone/trombone basse

Andrew Downing - bass/Basse

Ernesto Cervini - drums/batterie



JOHN MCLEOD REX HOTEL ORCHESTRA

The exciting John McLeod Rex Hotel Orchestra will be the headline concert artists on Tuesday, May 13, doing two performances at Walter Hall. Formed in 2003, the Rex Hotel Orchestra is an all-star ensemble made up of some of the top professional musicians in Canada, including John Johnson, Mike Malone, Kevin Turcotte, Al Kay and Ted Warren. As the name suggests, Toronto's jazz club "The Rex" is the band's home base where they have performed monthly since their formation. They have released 3 CDs and been nominated twice for Juno Awards, winning in 2011 for their debut CD OUR FIRST SET. The band will perform courtesy of the Toronto Musicians' Association, Local 149.

Le dynamique ensemble jazz John McLeod Rex Hotel Orchestra offrira deux prestations comme artiste invité à MusicFest Canada, le mardi, 13 mai. Cet orchestre est composé de musiciens professionnels parmi les meilleurs au pays, incluant John Johnson, Mike Malone, Kevin Turcotte, Al Kay et Ted Warren. Comme son nom le suggère, cet ensemble a, pour demeure principale, le club de jazz "Rex", à Toronto, où il se produit en spectacle à chaque mois, depuis sa création en 2003. L'ensemble a publié 3 CD, a été mis en candidature deux fois pour un prix Juno dont un avec succès pour leur premier CD OUR FIRST SET. L'orchestre se produira en récital, parrainé par le Toronto Musicians' Association, Local 149.

HEATHER BAMBRICK QUINTET

Juno-nominated Canadian jazz vocalist Heather Bambrick is joined by her esteemed quintet for two concerts at MusicFest on Thursday, May 16th. The band will perform courtesy of the Toronto Musicians' Association, Local 149.

La chanteuse canadienne de jazz Heather Bambrick, finaliste pour un prix Juno, se produira en récital deux fois, en compagnie de son célèbre quintet aux nationales de MusicFest, le jeudi 16 mai 2024. L'orchestre se produira en récital, parrainé par le Toronto Musicians' Association, Local 149.

Heather Bambrick - vocals/voix

Chase Sanborn - trumpet & flugelhorn/ trompette et flügelhorn • **Stu Harrison** - piano

Ross MacIntyre - bass/contrebasse • **Ben Wittman** - drums/batterie



REX HOTEL JAZZ & BLUES BAR - STUDENT PERFORMANCES

As part of MusicFest 2024 in Toronto, a limited number of participating jazz combos will have the opportunity to perform a one-hour afternoon set at the famed Rex Hotel Jazz & Blues Bar (194 Queen St. W.). For more information, contact Associate Director Neil Yorke-Slader.

Aux nationales de MusicFest Canada 2024 à Toronto, un nombre limité d'ensemble combo jazz auront l'opportunité de jouer un récital d'une durée d'une heure au réputé Rex Hotel Jazz & Blues Bar (194 Queen St.). Veuillez communiquer avec Neil Yorke-Slader pour plus de détails à ce sujet.

AFFILIATED REGIONAL FESTIVALS

Ensembles can qualify for the Nationals by attending any one of our 54 affiliated regional festivals throughout Canada. For a complete list of affiliated Festivals, go to

<https://musicfest.ca/about/affiliates/>

Tout ensemble peut se qualifier pour les nationales de MusicFest en participant à l'un de nos 54 festivals régionaux affiliés partout au Canada. On trouvera la liste complète de ces festivals en suivant le lien <https://musicfest.ca/about/affiliates/>